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Dagsorden: 
 

19.00-19.30: 

1) Velkomst og præsentationsrunde 

2) Nyt fra elevrådet (UDGÅR på dette møde) 

3) Meddelelser 

- Spørgsmål til udsendte meddelelser 

- Kort nyt fra medarbejderrepr. og øvrige 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Afbud: Morten + Tina + Susanne. Ingen elevrepræsentanter i aften. 

 

 

Forretningsorden medsendes referatet 

• Tradition for mødevirksomhed på rullende dage 

• Tradition for at suppleanter deltager i alle bestyrelsesmøder, 

således er de opdaterede, hvis de skal træde ind i bestyrelsen – 

ligeledes giver det god dynamik. Suppleanter + ledelse har ikke 

stemmeret 

• Tradition for et meget fladt hierarki – vigtigt at alle kommer til 

orde. Giver bedste dynamik at bestyrelsen ikke er topstyret. 

• Tradition for at elevrådsformand + 1 deltager ved 

bestyrelsesmøderne – som udgangspunkt i starten af mødet. 

Eks. personsager behandles uden elevdeltagelse 

• Bestyrelsesmøder er lukkede møder. Dog inviterer vi fra tid til 

anden gæster til at holde oplæg eller lign. 

• Information fra ledelsen sendes et par dage i forvejen. Der kan 

stilles spørgsmål til dette på kommende møde. 

• Juni- + december møderne krydres med en frokost og udvides 

med ½ time. 

• Tradition for at bestyrelsen er optagede af såvel børnenes som 

medarbejdernes trivsel. Det sættes der stor pris på. 

• Vi har god erfaring med udvalgsarbejde, der laver det 

forberedende arbejde til f.eks. høringssvar, hvorefter 

beslutninger tages i fællesskab enten på møder eller i tråd på 

mail. 

• Der er altid bestyrelsesrepræsentanter med i ansættelsesudvalg 

ved ansættelse af nye medarbejdere. 

• Bestyrelsen kan vælge at afholde nogle af bestyrelsesmøderne 

som temamøder 

 

Kommentar: Godt fællesskolebestyrelsesmøde i går aftes 

 

3. årgang – 27 elever ved skoleårets start. Vi har imidlertid indskrevet 3 

elever siden, hvorfor Claus i dag har søgt om dispensation for at 

bibeholde en klasse med over 28 elever. 

Hvis vi indskriver endnu en elev før marts kan vi risikere at skulle dele 

klassen.  

Vi har i dette skoleår 2 voksne med i næsten alle timer (undtagen 4): en 

undervisningsassistent, der har fulgt klassen siden 0. årgang. 

Lokalemæssigt er det ligeledes problematisk at skulle dele klassen.  

 

 

Kommentarer:  

• Skal klassen deles skal nogle have nye lærere mv., hvilket kan 

have stor betydning ift. trivsel og læring. 

• Små klasser på 15 er ikke nødvendigvis hensigtsmæssig 

• 30 elever er mange i en klasse 

 

 

Ift. Købmandsordning har ledelsen truffet en beslutning der går imod 

bestyrelse beslutning ift. købmandsordning for de ældste elever. De 

elever, der vælger at have valgfag fredag (Lektiehjælp) over middag, har 

undtagelsesvis fået lov at gå til købmand denne dag også. Andre elever 
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19.30-20.00: 

4. Konstituering af ny bestyrelse 

- Information om bestyrelsesposterne 

- Valg af formand 

- Valg af næstformand 

- Valg af menige medlemmer /suppleanter 

 

 

 

 

 

 

 

20.00-20.30: 

5) Mødedatoer for 2022/23  

- Ledelsen præsenterer et forslag (medbring 

kalender) 

 

6) Fordeling af bestyrelsesrepræsentanter på 

årgange og klasser (ledelsen medbringer 

udkast) 

 

Kort pause. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

20.30-21.30: 

7. Kommunalt budget 

- Ledelsen laver et oplæg 

- Drøftelse + beslutning om udarbejdelse af 

høringssvar. 

 

 

 

har fri kl. 12.00. ”Hvorfor skal vi straffes, fordi vi vælger at have flere 

timer i skolen” er elevernes argument. 

Vi er glade for, at så mange har valgt dette valgfag. 

Dette skal ses som en forsøgsordning frem til efterårsferien. 

Opbakning fra bestyrelsen, der får lov at følge og tage den endelige 

beslutning efter forsøgsperioden 

 

Rasmus pagter har været ansat i en kombinationsstilling: 

Ungdomsskoleleder + lærer på ES.  

Ungdomsskolelederstillingen er imidlertid blevet besat af Søren 

Knudsen. Hans opgave bliver at være Ungdomsskoleleder i Bording og 

Engesvang. 

De timer Rasmus havde på Engesvang skole er indregnet i de 2 nye 

stillinger, vi besatte før ferien. 

 

 

 

 

Kristina fortæller kort om formandshvervet.  

 

Bestyrelsen har konstitueret således: 

Kristina: Formand 

Line: Næstformand 

Rikke: menig medlem 

Julie: menig medlem 

Nina: menig medlem 

Tina: menig medlem 

Sussie: menig medlem 

Kasper. Suppleant 

Kasper: suppleant 

 

 

 

Mødedatoer besluttet og medsendes referatet. 

 

 

 

Sædvanligvis deltager et bestyrelsesmedlem på forældremøderne i 

foråret. Opgaven er at være informativ ift. Bestyrelsens sammensætning, 

eksempler på hvad der arbejdes med, hvad kan skolens forældre bruge 

bestyrelsen til mv. 

 

En snak om, at bestyrelsen kan være i ”vejen” på forældremøderne, mest 

fordi der er en dagsorden, som er vigtig(ere) for klassens forældre. 

Vi har tidligere lavet en PowerPoint, men vi vælger at lave en lidt løsere 

udgave. 

 I stedet laver vi et fælles skriv, hvor vi præsenterer bestyrelsen og 

bestyrelsens arbejde. 

 

Klasserne er fordelt og oversigt sendes med referatet. 

I de årgange hvor forældremøderne allerede er afholdt, deltager 

skolebestyrelsesrepræsentanterne blot ved næste forældremøde. 

 

 

Claus  er vært for oplæg – PowerPoint medsendes referat. 

 

 

Høringssvar fra sidste år samt andre nyttige dokumenter medsendes 

referatet til inspiration for dette års høringssvar. 

Høringssvaret fra MED kan ligeledes være til inspiration og medsendes 

referatet. 

Ideer til indhold: 
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8. Arbejdet i skolebestyrelsen  

- Vi påbegynder arbejdet med et årshjul 

 

9) Evt.  

----------------------------------------------------- 

Kommende punkter: 

- Skole/hjem princippet (efterår) 

- Kommunalt budget (oktober) 

 

 

• bekymring for udskydning af byggeri samt konsekvenser heraf. 

Anlæg handler også om tidssvarende lokaler samt lokaler med 

en størrelse der kan rumme hele klasser -  holddeling koster, og 

praktiseres af praktiske årsager og ikke pædagogiske årsager.  

• IKB skolevæsen ligger på indeks 97  

• Vi har været ramt af besparelser i mange år, hvilket udhuler. 

• Det er vigtigt at have styr på historikken ift. ovenstående samt 

tidligere afslag på/udskydning af anlæg på Engesvang Skole: 

eksempelvis rotter i Bording – Skimmelsvamp i Brande 

• De skoler der er renoveret/nybygget, har fået nye obligatoriske 

affaldssorteringssystemer indregnet. Andre skoler skal selv 

betale – for Engesvang Skole handler det om 347.000 kr. 

• Hold høringssvaret kort: 1 – 1½ side. 

• Engesvang en by i vækst 

 

 

 

Deadline for høringssvar er 6.9. kl. 12.00 

 

Julie laver udkast til høringssvar, der sendes ud til debat, tilretning og 

endelig godkendelse i mail. 

Deadline for kommentarer mandag d. 5.9.kl. 12.00  

Kristina tager ansvaret for at afrunde og afslutte. 

 

 

 

Skolechefen har taget initiativ til samarbejde mellem skolebestyrelser på 

tværs af skolerne. 

Øverste skoleleder deltager. 
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